
Oświadczenie złożone 

przez senator Halinę Biedę 

na 44. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 czerwca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra edukacji i nauki Przemysława Czarnka oraz do pełnomocnika rządu 

do spraw Polonii i Polaków za granicą Jana Dziedziczaka 

Oświadczenie dotyczy ciągłych braków środków na nauczanie języka polskiego w Niemczech. 

Otrzymałam odpowiedź na poprzednie oświadczenie, że będą podejmowane działania związane 

z powstaniem nowej szkoły. Mówi się o powstaniu nowej instytucji – instytutu im. św. Maksymiliana Marii 

Kolbego. Ale polskie szkoły uczące języka polskiego w Niemczech, mimo zapewnienia o przekazaniu 

40 milionów – zabranych, przypomnę, ze środków na nauczanie języka niemieckiego i innych języków 

mniejszości narodowych – nie otrzymały ani złotówki. Uważam, że jest to niedopuszczalne, i bardzo bym 

prosiła o podjęcie jakichkolwiek działań w tym kierunku. 

Zadaję również takie pytanie – ponieważ kończy się rok szkolny 2021/22, za chwilę mamy wakacje 

i uczniowie otrzymają świadectwa – ilu uczniów od 1 września będzie mogło korzystać w Niemczech z nauki 

języka polskiego. 

Halina Bieda 
 


